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PROTOKÓŁ nr XLIII/2022 

sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 7 marca 2022 r. w godzinach 1500 – 1645 

w sali sesyjnej im. Józefa Gajewskiego nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach  

przy ul. Mickiewicza 1 oraz zdalnie za pośrednictwem środków  

porozumiewania się na odległość. 

 
Obradom przewodniczył Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

Radni obecni na sesji: 

 

1. Bogdan Bezdziecki  

2. Sylwester Cimochowski  

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Zbigniew Roman De-Mezer 

5. Anna Maria Gawlińska 

6. Krystyna Gwiazdowska 

7. Jacek Juszkiewicz 

8. Mariola Brygida Karpińska  

9. Kamil Klimek 

10. Karol Korneluk 

11. Jarosław Józef Kowalewski 

12. Stanisław Kulikowski 

13. Kamil Lauryn 

14. Jacek Niedźwiedzki 

15. Adam Ołowniuk  

16. Zdzisław Przełomiec 

17. Jacek Roszkowski 

18. Anna Ruszewska  

19. Jarosław Schabieński   

20. Andrzej Turowski 

21. Łukasz Wojno 

22. Marek Lech Zborowski-Weychman 

 

Radni nieobecni na sesji: 

1. Wojciech Pająk 

 

– Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, naczelnicy niektórych wydziałów 

Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, sołtysi, prezesi i dyrektorzy niektórych 

jednostek organizacyjnych,   
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– Listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu. 

 

Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył XLIII sesję Rady Miejskiej  

w Suwałkach, jednocześnie informując, że sesja została zwołana na wniosek Prezydenta Miasta 

Suwałk. – wniosek stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Następnie poinformował, że obrady Rady Miejskiej realizowane są w sposób hybrydowy  

w Urzędzie Miejskim oraz w sposób zdalny za pośrednictwem środków porozumiewania się  

na odległość.  

 

Zdzisław Przełomiec powitał przybyłe osoby, których udział w obradach jest wymagany. 

Powitał Bohdana Paszkowskiego – Wojewodę Podlaskiego, Czesława Renkiewicza – 

Prezydenta Miasta Suwałk, Łukasza Kurzynę – Zastępcę Prezydenta Miasta, Romana 

Rynkowskiego – Zastępcę Prezydenta Miasta, Wiesława Stelmacha – Skarbnika Miasta, 

Mariusza Klimczyka – Sekretarza Miasta, Annę Samoilenko ze Związku Ukraińców  

w Suwałkach. 

 

Powitał również przedstawicieli prasy, radia i telewizji oraz internautów.  

 

Powitał radnych Rady Miejskiej w Suwałkach i stwierdził, że na 23 radnych ustawowego składu 

Rady w obradach bierze udział 21 radnych, w związku z powyższym istnieje wymagane 

quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Poinformował również, że o nieobecności podczas sesji powiadomił radny Wojciech Pająk.  

  

Następnie przybliżył zasady przebiegu sesji. 

 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec przypomniał, że porządek obrad radni otrzymali wraz z materiałami  

i zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Wniosków i uwag nie stwierdzono. 

 

Przyjęty został następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji Rady Miejskiej w Suwałkach.   

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Informacja Prezydenta Miasta Suwałki dotycząca podejmowanych działań Miasta Suwałki na 

rzecz społeczności ukraińskiej w Tarnopolu na Ukrainie oraz na terenie Suwałk.  

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Zarządzenia Prezydenta Miasta 
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Suwałk Nr 109/2022 z dnia 1.03.2022 r. w sprawie ustanowienia uprawnień do bezpłatnych 

przejazdów autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie 

gminy Suwałki. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie współpracy Miasta 

Suwałki z Miastem Czerniachowsk, Obwód Kaliningradzki Federacji Rosyjskiej. 

6. Przyjęcie Stanowiska Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie potępienia agresji Rosji na 

Ukrainę oraz wyrażenia solidarności z Narodem Ukraińskim. 

7. Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

 

 

 

Ad pkt. 3 

Informacja Prezydenta Miasta Suwałki dotycząca podejmowanych działań Miasta Suwałki 

na rzecz społeczności ukraińskiej w Tarnopolu na Ukrainie oraz na terenie Suwałk.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zostanie odtworzone nagranie przesłane przez Mera 

Tarnopola Serhija Nadała.  

 

Serhij Nadał podziękował za wsparcie i pomoc dla Ukrainy w walce z rosyjskim agresorem oraz 

za rozwiązywanie umów partnerskich z miastami rosyjskimi. Wspomniał, że do Tarnopola również 

przybywają mieszkańcy z innych części Ukrainy, aby szukać tam schronienia przed wojną.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że Miasto solidaryzuje się  

z narodem ukraińskim i chce zrobić wszystko, żeby stworzyć, jak najlepsze warunki dla osób, 

które przybyły do Suwałk. Powiedział, że pomoc będzie również kierowana do mieszkańców 

Tarnopola.  

Dodał, że wojna na Ukrainie zaskoczyła wszystkich i zaznaczył, że Miasto utrzymuje stały 

kontakt z Wojewodą Podlaskim i Wojewódzkim Centrum Zarządzania Kryzysowego, bierze 

udział w posiedzeniach i spotkaniach oraz realizuje otrzymane polecenia m.in. utworzenie 

magazynu do gromadzenia darów. Miasto zaktualizowało również listę miejsc przeznaczonych 

do zbiorowego tymczasowego zakwaterowania uchodźców.  

Czesław Renkiewicz wspomniał również, że odbyło się posiedzenie Miejskiego Zespołu 

Zarządzania Kryzysowego, jak również spotkanie z Izbą Przemysłowo-Gospodarczą, Radą 

Gospodarczą i przedsiębiorcami. Dodał, że codziennie spotyka się również z pracownikami, 

którzy na co dzień zajmują się różnymi zagadnieniami związanymi z zaistniałą sytuacją, jak 

również ze Związkiem Ukraińców w Suwałkach. 

Prezydent Miasta powiedział, że odbyło się również spotkanie z hotelami i hostelami w celu 

zrewidowania liczby miejsc noclegowych. Kolejno dodał, że została uruchomiona infolinia, 

opracowane ulotki przetłumaczone na język ukraiński, które zostały umieszczone na 

przystankach, w  autobusach itd. z podstawowymi informacjami, gdzie można znaleźć pomoc. 

Dodał, że wszystkie informacje są również publikowane na stronie internetowej Urzędu 

Miejskiego oraz że została uruchomiona specjalna strona www.suwalkipomagaja.pl na której 

można znaleźć informacje w języku polskim i ukraińskim dotyczące pomocy. 

http://www.suwalkipomagaja.pl/
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Czesław Renkiewicz powiedział, że Miasto gromadzi rzeczy, które są wysyłane na Ukrainę,  

ale także rozdawane Ukraińcom, którzy przybyli do Suwałk. Wspomniał, że magazyn znajduje 

się w Suwałki Arenie i przy okazji podziękował wszystkim zaangażowanym w organizowanie 

zbiórek i pomocy. Wspomniał, że do Suwałk dotarło kilka ciężarówek z Hanoweru z artykułami 

dla Ukraińców, na razie są rozładowywane a później zapadaną decyzję, w jaki sposób 

przekazać te rzeczy na Ukrainę.  

Następnie zaznaczył, że do Polski przybyło już ponad 1 milion uchodźców wojennych, jednak 

nie wiadomo, ile spośród nich trafiło do Suwałk, choć z szacunków wynika, że to ok. 300 osób. 

Dodał, że trzeba się liczyć z tym, że ta skala będzie dużo większa i wciąż będą napływać kolejni 

uchodźcy. Powiedział, że w pierwszym etapie są oni kwaterowani w Hostelu Wigry i jest ich 

tam już ponad 50, w tym 24 dzieci. W pozostałych miejscach przebywa na razie kilkanaście 

osób. Wspomniał, że część osób, dzięki współpracy ze Związkiem Ukraińców, udaje się 

zakwaterować w mieszkaniach.  

Następnie Czesław Renkiewicz powiedział, że jeśli chodzi o transport zaapelował, aby zanim 

ktoś wyruszy w podróż na granicę, zorientować się np. czy będą miejsca noclegowe dla tych 

osób. Następnie wspomniał, że tworzony jest bank informacji, gdzie będzie można się 

dowiedzieć m.in. o wolnych mieszkaniach, domach, ofertach pracy, wolontariacie. Jeśli chodzi 

o pracę powiedział, że na razie nie ma zbyt wielu ofert.  

Nadmienił, że uchodźcy mają zagwarantowany dach nad głową i wyżywienie, ale ważne jest, 

aby te osoby czymś zająć, aby nie myślały o tym, co przeżyły.  Dodał, że dla dzieci prowadzone 

są zajęcia a część z nich pójdzie również do szkoły, uczniowie zostaną wprowadzeni  

do Systemu Informacji Oświatowej. Stwierdził, że z pewnością edukacja będzie utrudniona ze 

względu na barierę językową, ale trzeba będzie temu sprostać. Jak zaznaczył Specjalny Ośrodek 

Szkolno-Wychowawczy zadeklarował pomoc, w tym psychologiczną. Wyraził również 

nadzieję, że zostanie przyjęta ustawa, zgodnie z którą uchodźcom będzie nadawany numer 

PESEL, dzięki czemu niektóre kwestie będą uregulowane.  

Wspomniał również, że wszystkie osoby, które przekroczyły granicę po 24 lutego mają prawo 

korzystać z darmowej służby zdrowia.  

Następnie wspomniał, że Miasto wysłało do Tarnopola list z zapytaniem, jakiej pomocy 

oczekuje. Na co przyszła odpowiedź, że potrzebna jest pomoc humanitarna wraz z wykazem 

najpotrzebniejszych rzeczy, na podstawie którego są kompletowane dary do wysyłania. Dodał, 

że Miasto na bieżąco utrzymuje kontakt ze Związkiem Miast Polskich i tu również są 

prowadzone rozmowy na temat pomocy i procedur oraz że Suwałki nawiązały kontakt  

z swoimi miastami partnerskimi we Francji i Niemczech, które też rozpoczęły kompletowanie 

darów.  

Dodatkowo wspomniał, że miasto Grande Synthe zerwało współpracę z miastem partnerskim 

Gusiew w Obwodzie Kaliningradzkim.  

Prezydent Miasta nadmienił również, że Straż Miejska będzie teraz pełniła dyżury całodobowe 

i zajmie się opieką nad Ukraińcami, którzy jadą tranzytem przez Suwałki. Wspomniał,  

że widział uchodźców zarówno na dworcu PKP, jak i PKS, dlatego Miasto musi im pomóc  

w dalszej podróży czy przewieźć na odpoczynek do hostelu.  

Czesław Renkiewicz zaznaczył, że Miasto dostało polecenie z Urzędu Wojewódzkiego 

dokonania przeglądu wszystkich procedur i planów związanych z obroną cywilną, obroną 

miasta i ochroną ludności, wobec czego prace w tym zakresie trwają.  
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Następnie zaznaczył, że z rozmów z przedsiębiorcami wynika, że ucierpi gospodarka Suwałk  

i suwalskie firmy, ponieważ w dużej części sprzedawały swoje produkty na wschód, a jeśli jest 

narzucone embargo negatywnie wpłynie to na firmy i może dojść do zwolnień pracowników.  

Na koniec podkreślił, że osoby, które przyjęły pod swój dach uchodźców mogą liczyć na 

rekompensatę finansową ze strony państwa. Na koniec podziękował wszystkim osobom 

zaangażowanym w pomoc uchodźcom.  

 

Anna Samoilenko – Prezes Stowarzyszenia Związku Ukraińców w Suwałkach podziękowała 

suwalczanom i władzom miasta za otrzymane do tej pory wsparcie.  

Powiedziała, że według jej danych do miasta dotarło już ok. 300 osób, natomiast do końca 

tygodnia dotrze drugie tyle. Wspomniała, że część osób jest kwaterowana w mieszkaniach  

a wszystkie potrzebne im rzeczy otrzymują dzięki zbiórkom.  

Dodała, że wszystkie pieniądze, które otrzymuje od darczyńców Związek Ukraińców,  

są przekazywane na wsparcie Ukrainy, m.in. opatrunki i leki, które zostaną przekazane celowo 

dla żołnierzy.    

Jeśli chodzi o transport, przyznała, że na początku było to chaotyczne, ale ta sytuacja już jest 

unormowana. Sytuację kontrolują wolontariusze na granicy, którzy pytają uchodźców, czy mają 

gdzie i z kim jechać itd. Dodała, że autobusy przewożą ich np. do Warszawy, skąd można ich 

odebrać i przewieźć do Suwałk a później przydzielić miejsce, w którym będą mogli zamieszkać.  

Dodała, że najważniejsze na ten moment kwestie to znalezienie uchodźcom mieszkań i pracy.  

Poprosiła, aby śledzić informacje związane z uzyskaniem PESELU, jak również o wiadomość, 

w którym banku uchodźcy mogą zakładać konta. Powiedziała również, że zgłosiła się lekarka, 

która zadeklarowała pomoc, jeśli chodzi o sprawy związane ze służbą zdrowia. 

Następnie podkreśliła, że dużym problemem jest to, że uchodźcy nie znają języka polskiego a 

to stwarza problemy zarówno, jeśli chodzi o wynajem mieszkań, jak i pracę. Jak zaznaczyła 

Anna Samoilenko, Biblioteka Publiczna zaoferowała lekcje języka polskiego, jednak jeszcze 

nie są znane szczegóły. Wspomniała, że wśród wolontariuszy jest Polak, który dobrze zna język 

ukraiński i mógłby uczyć, ale potrzebne mu miejsce oraz drukarka do powielania materiałów. 

Dodała przy tym, że wolontariusze nie mogą cały czas pracować za darmo, a praca musi zostać 

kiedyś opłacona. Poprosiła, aby zastanowić się nad tym tematem. 

Wspomniała, że są osoby, które na Ukrainie prowadziły swoją działalność, robiły np. 

rękodzieło, które wysyłały do innych krajów. Jak zaznaczyła Samoilenko, teraz również 

mogłyby to robić nadal, ale potrzebne są im sprzęty i materiały niezbędne do wykonywania tej 

pracy oraz umożliwienie prowadzenia działalności, po to aby mogła pracować, jak dotychczas. 

Powiedziała, że dużo było propozycji pomocy psychologicznej, jednak tu znowu pojawia się 

problem z barierą językową.  

Wspomniała również o tym, że są również prowadzone zbiórki  podczas koncertów czy różnych 

wydarzeń na rzecz Ukrainy.  

 

Zdzisław Przełomiec podziękował za wypowiedzi, po czym powiedział, że otrzymał 

wiadomość od osoby z Norwegii, która chciałaby włączyć się do pomocy angażując do tego 

Polaków mieszkających w Norwegii. Poprosił, aby każdy kto otrzymuje sygnały o chęci 

pomocy reagował na nie, nawet jeśli wydają się drobne.  
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podinsp. Daniel Szymanowicz – Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach 

powiedział, że Policja jest w stałym kontakcie z Prezydentem Miasta i było już kilka interwencji 

wspólnie skoordynowanych. Dodał, że początkowo był chaos, jednak teraz obieg informacji 

robi się coraz bardziej płynny i dzięki temu można lepiej pomagać osobom, które przybywają 

do Suwałk.  

 

Bohdan Paszkowski – Wojewoda Podlaski powiedział, że wojna na Ukrainie to ogromna 

tragedia a służby koncentrują się teraz na zapewnieniu schronienia dla osób, które napływają 

do województwa podlaskiego. Jak zaznaczył ruch ten jest wielonurtowy, ponieważ jest 

organizowany zarówno przez samorządy, grupy zorganizowane, jak i osoby prywatne. 

Powiedział, że wstępne szacunki wskazują, że na teren Podlaskiego przybyło już ponad 1,2 tys. 

uchodźców.  

Dodał, że drugi obszar prac to pomoc finansowa, materialna, rzeczowa dla osób, które przybyły 

na teren województwa, jak również dla tych, którzy zostali na Ukrainie. Podziękował 

jednocześnie za wszelkie dary, które już zostały dostarczone z Suwałk do magazynu  

w Białymstoku, skąd zostanie zorganizowany transport na Lubelszczyznę a stamtąd dalej na 

Ukrainę. Pomoc ta będzie miała dzięki temu charakter bardziej skoncentrowany oraz będzie 

zapewniona przepustowość i szybkość w dostawach.   

Wspomniał o punktach recepcyjnych, które jak powiedział mają już bardzo często charakter 

mieszany i gdzie można uzyskać pomoc i niezbędne informacje. Podkreślił, że bardzo istotną 

rzeczą, którą będzie trzeba się zająć będą nowe regulacje prawne, które staną się dla 

samorządów podstawą do bardziej zorganizowanych, ugruntowanych prawnie działań. Dodał, 

że ustawa będzie wchodziła w życie z dniem ogłoszenia z mocą obowiązywania od 24 lutego, 

a więc, jak powiedział Wojewoda Podlaski, będzie obejmowała sytuacje, które w tej chwili są 

rozwiązywane bez ugruntowania prawnego, ale tylko na podstawie przepisów ogólnych 

związanych m.in. z zarządzaniem kryzysowym.  

Podkreślił, że do Polski przybyło już ponad milion uchodźców, z czego część ma plany wyjazdu 

np. na zachód Europy, jednak – jak powiedział – większość zostanie jednak w Polsce. 

Wspomniał, że pojawiają się osoby, które będą wymagały szczególnego zainteresowania, np. 

dzieci czy niepełnosprawni. Powiedział, że ogromna liczba zagadnień, które trzeba będzie 

rozwiązać we współdziałaniu i odnosząc się do przepisów, będą miały swoje uregulowania 

dotyczące finansowania. Za chwilę – jak powiedział – trzeba będzie stanąć przed nowymi 

wyzwaniami, jak pomóc uchodźcom. Wyraził nadzieję, że część tych rozwiązań oraz sfera 

udzielanego wsparcia będzie zawarta w ustawie. 

Na koniec podkreślił, że ma nadzieję, że sytuacja będzie się stabilizowała a agresja zbrojna 

zostanie zatrzymana.  

Powiedział również, że teraz najwięcej uchodźców jest na terenach przygranicznych i tam są 

podejmowane próby rozlokowania ich na terenie całego kraju. Dodał, że niektórzy chcą 

pozostać blisko granicy albo udają się do największych miast, więc póki co województwo 

podlaskie nie jest jeszcze mocno obciążone, jednak trzeba się liczyć z tym, że sytuacja może 

się zmienić, dlatego trzeba zachować gotowość.  

Dodał również, że trzeba też będzie aktywizować zawodowo przybyłe osoby, ponieważ część 

z nich być może będzie musiała zostać w Polsce na dłużej. 
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Wyraził nadzieję, że sytuacja się ustabilizuje a Ukraina będzie wolnym, niepodległym krajem 

z zachowaną integralnością terytorialną i nastanie pokój.   

 

Mariola Brygida Karpińska powiedziała, że należy się skupić na tym, aby chronić tych 

przyjezdnych, chodzi m.in. o informacje w języku ukraińskim, gdzie mogą szukać pomocy.  

Dodała, że warto byłoby również wesprzeć Annę Samoilenko, ponieważ ma mnóstwo 

obowiązków tak, aby słowa o pomocy miały pokrycie w czynach. Zapytała również, czy można 

wydawać dla uchodźców karty mieszkańców, aby mogli korzystać ze zniżek.  

 

Bogdan Bezdziecki powiedział, że spływały do niego różne sygnały od organizacji, które 

zajmują się teraz szeroko pojętą pomocą dla społeczności ukraińskiej i dla uchodźców.  

Jak powiedział widzi, że wiele z tych problemów już zostało rozwiązanych. Poprosił,  

aby w miarę możliwości zorganizować spotkanie z osobami i organizacjami, które pomagają, 

by skorzystać z ich spostrzeżeń, doświadczeń i uwag, w celu lepszej koordynacji 

podejmowanych działań. 

 

Ad pkt. 4 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Zarządzenia Prezydenta Miasta 

Suwałk Nr 109/2022 z dnia 1.03.2022 r. w sprawie ustanowienia uprawnień  

do bezpłatnych przejazdów autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk 

oraz na terenie gminy Suwałki. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 20 radnych; 2 osoby nie wzięły udziału 

w głosowaniu; 1 osoba nieobecna) uchwała została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLIII/546/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 7 marca 2022 r. 

w sprawie zatwierdzenia Zarządzenia Prezydenta Miasta Suwałk Nr 109/2022 z dnia 

1.03.2022 r. w sprawie ustanowienia uprawnień do bezpłatnych przejazdów autobusami 

komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy Suwałki. 

– stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 5 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie współpracy 

Miasta Suwałki z Miastem Czerniachowsk, Obwód Kaliningradzki Federacji Rosyjskiej. 
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Zdzisław Przełomiec poinformował, że potrzeba podjęcia uchwały o uchyleniu uchwały  

w sprawie współpracy Miasta Suwałki z Miastem Czerniachowsk, Obwód Kaliningradzki 

Federacji Rosyjskiej jest następstwem agresji militarnej Rosji na wolną i niepodległą Ukrainę.  

Dodał, że Miasto Suwałki, w obecnej rzeczywistości, nie wyobraża sobie współpracy z miastem 

partnerskim Czerniachowsk w Obwodzie Kaliningradzkim Federacji Rosyjskiej. Współpraca 

ta została nawiązana w 2009 r., lecz faktem jest, że już od kilkunastu miesięcy tej współpracy 

nie prowadzono. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych; 1 osoba nie wzięła udziału 

w głosowaniu; 1 osoba nieobecna) uchwała została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLIII/547/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 7 marca 2022 r. 

w sprawie uchylenia uchwały w sprawie współpracy Miasta Suwałki z Miastem 

Czerniachowsk, Obwód Kaliningradzki Federacji Rosyjskiej. 

– stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Przyjęcie Stanowiska Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie potępienia agresji Rosji na 

Ukrainę oraz wyrażenia solidarności z Narodem Ukraińskim. 

 

Zdzisław Przełomiec podkreślił, że potrzeba przyjęcia Stanowiska Rady Miejskiej pojawiła się 

wobec niebywale trudnej sytuacji na świecie wywołanej agresją Rosji, która zakłóciła panujący 

międzynarodowy ład i pokój. Dodał, że powstała potrzeba zdecydowanego wyrażenia - w 

imieniu całej społeczności Miasta Suwałk - potępienia rosyjskiego agresora, ale także 

wyrażenia solidarności z Narodem Ukraińskim, cierpiącym w sposób nie spotykany we 

współczesnych dziejach.  

Podkreślił, że w przygotowanym  Stanowisku Rada Miejska w Suwałkach i Prezydent Miasta 

Suwałk wspólnie żądają zatrzymania niszczącej agresji ze strony Federacji Rosyjskiej oraz 

dodał, że jest to również deklaracja dalszego wsparcia, nie tylko moralnego ale także 

humanitarnego społeczności ukraińskiej. Działanie to, jak podkreślił, realizowane jest w 

Suwałkach od 10 dni, z udziałem władz samorządowych, ale także Suwalczan. Dodał, że 

wspólnie okazywane jest wsparcie dla przybywających do Suwałk uchodźców oraz 

gromadzone są środki finansowe i dary dla społeczności ukraińskiej oraz mieszkańców 

partnerskiego miasta Tarnopol. 

Zdzisław Przełomiec zaznaczył, że Stanowisko powstało w uzgodnieniu z szefami klubów  

i ugrupowań i z udziałem wszystkich radnych oraz Prezydenta Miasta oraz że zostanie ono 

skierowane do Prezydenta Rzeczypospolitej, Marszałka Sejmu i Senatu, Premiera, wszystkich 

parlamentarzystów z naszego województwa, wojewody, samorządowych władz wojewódzkich, 

ambasadorów (Ukrainy, Rosji i Białorusi) oraz PAP i lokalnych mediów. 
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Następnie odczytał treść Stanowiska Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie potępienia agresji 

Rosji na Ukrainę oraz wyrażenia solidarności z Narodem Ukraińskim.  

Anna Gawlińska powiedziała, że Ugrupowanie „Mieszkańcy Suwałk” dołącza się  

do Stanowiska oraz wyraża zdecydowany sprzeciw wobec działań Federacji Rosyjskiej. 

Podkreśliła, że potępiają wszystkie zbrodnicze działania skierowane w naród ukraiński oraz,  

że niektórzy zobaczyli na własne oczy ogrom tragedii i sytuację na granicy. Powiedziała, że nie 

sposób zapomnieć tych obrazów, ale też słów wdzięczności ze strony uchodźców. Dodała,  

że te trudne doświadczenia skłaniają do działania a mieszkańcy Suwałk ofiarowują pomoc 

często spontanicznie, aby okazać w ten sposób solidarność z narodem ukraińskim. 

Wspomniała, jak długa była droga Polaków do wolności i że dlatego Polacy chcą pomagać  

w tym trudnym dla Ukraińców czasie i to zarówno uchodźcom, jak i tym, którzy pozostali na 

Ukrainie, aby bronić swojego kraju. Zaznaczyła, że pomoc będzie musiała być długofalowa.  

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad Stanowiskiem. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych; 1 osoba nie wzięła udziału 

w głosowaniu; 1 osoba nieobecna) Stanowisko zostało przyjęte. 

 

Stanowisko 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 7 marca 2022 r. 

w sprawie potępienia agresji Rosji na Ukrainę  

oraz wyrażenia solidarności z Narodem Ukraińskim. 

– stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

  

Imienne karty do głosowania radnych Rady Miejskiej na XLIII sesji  

Rady Miejskiej w Suwałkach w dniu 7 marca 2022 r. 

 

1. Bogdan Bezdziecki – stanowi załącznik nr 14 do protokołu 

2. Sylwester Cimochowski – stanowi załącznik nr 15 do protokołu 

3. Tadeusz Czerwiecki – stanowi załącznik nr 16 do protokołu 

4. Zbigniew Roman De-Mezer – stanowi załącznik nr 17 do protokołu 

5. Anna Maria Gawlińska – stanowi załącznik nr 18 do protokołu 

6. Krystyna Gwiazdowska – stanowi załącznik nr 19 do protokołu 

7. Jacek Juszkiewicz – stanowi załącznik nr 20 do protokołu 

8. Mariola Brygida Karpińska – stanowi załącznik nr 21 do protokołu  

9. Kamil Klimek – stanowi załącznik nr 22 do protokołu 

10. Karol Korneluk – stanowi załącznik nr 23 do protokołu 

11. Jarosław Józef Kowalewski – stanowi załącznik nr 24 do protokołu 

12. Stanisław Kulikowski – stanowi załącznik nr 25 do protokołu 

13. Kamil Lauryn – stanowi załącznik nr 26 do protokołu 
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14. Jacek Niedźwiedzki – stanowi załącznik nr 27 do protokołu 

15. Adam Ołowniuk – stanowi załącznik nr 28 do protokołu  

16. Wojciech Pająk – nieobecny 

17. Zdzisław Przełomiec – stanowi załącznik nr 29 do protokołu 

18. Jacek Roszkowski – stanowi załącznik nr 30 do protokołu 

19. Anna Ruszewska – stanowi załącznik nr 31 do protokołu 

20. Jarosław Schabieński – stanowi załącznik nr 32 do protokołu 

21. Andrzej Turowski – stanowi załącznik nr 33 do protokołu 

22. Łukasz Wojno – stanowi załącznik nr 34 do protokołu 

23. Marek Lech Zborowski-Weychman – stanowi załącznik nr 35 do protokołu 

 

Ad pkt. 7 

Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej kończąc XLIII sesję Rady Miejskiej 

podziękował przybyłym za uczestnictwo w obradach, a radnym za aktywny udział oraz 

poinformował, że najbliższa sesja planowana jest 30 marca 2022 r. 

 

Na tym protokół zakończono. 

       

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Zdzisław Przełomiec 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: Anna Przybycień 

 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej Urzędu Miejskiego w Suwałkach 

  


